
               

 

Dagsorden og referat, skolebestyrelsesmøde d. 20. marts 2024  

Dato: onsdag d. 20. marts kl. 17.00-19.00   

Sted: Personalerummet SPS 

DAGSORDEN 
Emne, ansvarlig, tidsramme 

FORMÅL – KOMMENTARER  
Hvad, hvorfor, hvordan      

REFERAT 
Beslutninger                                         

1.Valg af referent og mødedirigent 
(2 min. – 17.00-17.02) 

 
 

Rune og Henrik vælges 

2. Opfølgning på referatet fra sidste 
møde – evt. rettelser 
(3 min. – 17.02 – 17.05) 

 Ingen ændringer eller rettelser 

3 De to nye principper til revision 
(25 min. – 17.05 – 17.30) (O+D) 

Vi skal videre med principperne 
og Lars og Henrik har udvalgt: 

- Understøttende 
undervisning (UUV) 

- Faglig fordybelse og 
lektiehjælp.  

De er begge formuleret i tiden 
efter skolereformen og ikke 
tidssvarende for 2024. 
Ledelsen foreslår at princippet 
om faglig fordybelse og 
lektiehjælp udgår og vedhæfter 
samtidigt et udkast til et 
revideret princip for UUV, som 
indeholder begrebet faglig 
fordybelse. (bilag) 
 

 
Henrik indleder punktet. Begreberne UUV, FF og lektiehjælp udfases via politisk 
beslutning og udgår fra skemaet på alle landets skoler. Bestyrelsen har en videre 
proces om at tænke videre om timebanksystem, m.m., men UUV udgår, også på 
SPS. 
 
 



4. Orientering fra (O)  

(25 min – 17.30-17.55) 

 

a. Skoleleder:  

b. Personale: 

c. Skolebestyrelsesformand:  

d. Eleverne: 

e. Fra udvalgene, hvis der er nyt 
(byggeri, ansættelse, trafik) 

Lars orienterer: 
Samarbejde med ROS: 
Fordeling af plads i gården, udlån af dette eller hint, m.m. 
SPS ønsker hjælp fra forvaltningen til at tage åbent stilling og udstikke 
retningslinjer for deres tanker om fordeling og samarbejde mellem de to skoler. 
 
Hafnia indskrivning: 
Marie har været god til at efterlyse en prognose for elevtallet pr. 5. september, og 
er det stadig, men der er ikke noget klart svar om dette endnu. Lars og ledelsen 
ved dermed ikke endnu hvordan økonomien ser ud for det kommende skoleår. 
 
Blå Mandag: 
Et forældreønske/ide om en samlet blå mandag for de kommende konfirmander. 
Forslaget betragtes af nogle som dyrt. Ideen og præmissen om og for Blå Mandag 
diskuteres, og elevrådsrepræsentanten, som i år skal konfirmeres, fortæller om 
forslagets enkeltdele. Der tales om mulighederne for økonomisk at kunne 
understøtte Blå Mandag, konfirmationsfejringer eller andre tilbagevendende 
begivenheder. 
Emnet tages op igen af bestyrelsen på næste bestyrelsesmøde. 
 
Indskrivning på almendelen:  
Forvaltningen fortæller at de ikke vil visitere direkte fra børnehave og til 
specialområdet. Dette betyder potentielt en helt ny virkelighed for de kommende 
børnehaveklasser. 
Der tales videre om de generelt nedslående meldinger fra forvaltning og regering, 
og de vanskelige vilkår der er for at drive skole. 
 
9. årgang: 
En del kvindelige lærere som er i lykkelige omstændigheder, med den 
skyggeværdi, at 9. årgang har været ramt af en del fravær. 
 
Tine: 
Pt. er der en del elev- og skole-hjem-samtaler. 
Skolernes sangdag på fredag i kantinen. 
 
Elevrepræsentanter: 
Elevrådsmåde i sidste uge, udskolingen vil meget gerne have udgangstilladelse. 
Det blev foreslået at eleverne indsamler gode argumenter for dette, og bringer 
disse til skolebestyrelsen. 



Der tales om argumenter og bevæggrunde for det eksisterende forbud. 
Der tales om at tage diskussionen op igen, fx. når elev-stemmerne er indsamlet, 
og præsenteret for bestyrelsen. 
Der tales om at en lærer og Stine kunne deltage på næste elevråd, den 15. april, 
og støtte processen omkring at diskutere argumenterne for og imod et 
udgangsforbud. 
 
Udskolingsfest for almendelen og for Hafnia, sammen, i morgen. 
 
Nikolaj: 
Den 16. april er der kontaktforældremøde, og Henrik tjekker at de nuværende 
kontaktforældre rent faktisk har fået indbydelsen. 
Hvis andre end Nikolaj har lyst til at deltage er de mere end velkomne. 
Mødet tager 1,5 time, fra 16.30-18.00. 
 
Der har været møde om skoleudviklingssamtalen for bestyrelsesmedlemmer i 
forvaltningen. 
Der refereres fra mødet. 
Næste møde ligger i midten af august. 
 

PAUSE 
(10 min. – 17.55-18.05) 

 

  

5. Budget – godkendelse (O+D+B) 
(10 min – 18.05-18.15) 

Spørgsmål og dialog med 

henblik på godkendelse (bilag)  

Lars fremlægger budgettet, med de tal som er tilgængelige, og fortæller om de 
varslede besparelser og de konsekvenser dette får. 
Personalet er bekymrede over at der ikke bliver genbesat to stillinger. 
Lars fortæller om hvordan man også som ledelse er bekymrede over det 
udmeldte budget og de varslede besparelser. 
Tine fortæller om hvordan det opleves at skulle indskrive nye elever med særlige 
behov, men uden allokerede midler og ressourcer. 
Der tales om ikke at kunne godkende budgettet, og dermed stemme nej, som en 
måde at vise bestyrelsens utilfredshed med de vilkår man som skole bliver budt. 
Der tales om at adressere en af de helt store poster og usikkerheder: antallet af 
elever på Hafnia, i fht. det budgetterede antal.  
SKB besluttede ikke at godkende budgettet selvom der ikke budgetteres med et 
underskud eller var en kritik at de enkelte budgetpunkter. 
 



6. Notat om de trafikale forhold 
(15 min – 18.15-18.30) (O+D) 

Drøftelse på baggrund af notat  
(Bilag) 

Parkeres 
Punktet udskydes til næste møde, men den tilføjelse, at udvalget har et møde 
med interessenter før næste møde 

7. Valg til SKB  
(15 min – 18.30-18.45) (D+B) 

- Hvem er på valg? 
- Hvem ønsker genvalg? 
- Hvad er processen? 

(se bilag) 

Henrik fortæller om procedurer og processer. 
Mads og Ida ønsker genvalg.  
Stine ønsker ikke genvalg. 
Til august konstitueres den nye bestyrelse. 

8. Elevfravær udenfor ferier 
(10 min – 18.45-18.55) (O+D) 

Dialog om en stigende tendens Parkeres 

9. EVT. 
(5 min – 18.55-19.00) 

Skolefotografering Der tales om ringe billedkvalitet, skygger på billederne, m.m., og at andre skoler 
benytter andre fotografer. 
Der tales om at Pernille, som sidder med entreprisen, opsiger den nuværende 
fotograf, og Gitte, bestyrelsesforælder, går videre med at finde en ny og bedre 
fotograf. 

Parkeringsplads og kommende 
punkter 

 Punkt 6 og 8 næste gang 

Orientering (O), til drøftelse (D) eller til beslutning (B).  Parkering (P) benyttes når ”nye” temaer skydes til et kommende møde 


